
 
 
Amendement A2: Instellen noodfonds (sport)verenigingen, buurt/dorpshuizen en culturele 
instellingen 
 
De fractie van het CDA  stelt het volgend amendement voor de raadsvergadering van 2 november 
2022 bij agendapunt 4 Z/22/49206  MJB 2023 - 2026 
 
De Raad besluit: 
De meerjarenbegroting 2023 – 2026 vast te stellen overeenkomstig het genomen ontwerp 
  
wordt gewijzigd in: 

1. De meerjarenbegroting 2023 – 2026 vast te stellen overeenkomstig het genomen ontwerp;  
2. Uit de algemene reserve een noodfonds  in te stellen van 500.000 euro  voor het 

begrotingsjaar 2023 t.b.v. steun aan en behoud van(sport)verenigingen, buurt- en 
dorpshuizen en de culturele sector. 

 
Toelichting 
In de commissie samenleving heeft de fractie van het CDA na een ordevoorstel haar zorgen gedeeld, 
discussie gevoerd en aangegeven bij de begroting met een amendement noodfonds te komen. 
Sindsdien zijn er aanvullend schriftelijke vragen gesteld. Waar gaat het over? 
  
Immers elke politieke partij heeft het rijke verenigingsleven in onze gemeente hoog in het vaandel 
staan, doordrongen als we zijn van belang ervan voor onze samenleving. Verenigingen hebben het 
moeilijk. Ze komen uit de coronacrisis, kampen met een tekort aan vrijwilligers en bestuursleden. 
Ervaren hoge kosten voor bijvoorbeeld energie terwijl de torenhoge inflatie maakt dat mensen 
steeds meer moeten betalen voor hun reguliere uitgaven. 
  
Clubs komen in problemen en moeten de hogere kosten doorbelasten aan de leden, die deze kosten 
ook niet altijd kunnen dragen. Onderzoek van het Mulier instituut geeft dit ook aan. 
  
Bij onze fractie (denk ook bij andere fracties) komen signalen binnen van mensen die hun contributie 
niet meer kunnen betalen en moeten afhaken. Mensen die veelal geen gebruik kunnen of weten te 
maken van een Gelrepas of Stichting Leergeld. 
  
Het kan zijn dat het door de vertrekkende leden noodzakelijk is teams uit de competitie te halen en 
dat kan zeker in de kleine kernen de leefbaarheid raken waar mensen vaak lid zijn van meerdere 
verenigingen 
  
Verenigingen hebben het moeilijk en het NOC/NSF luidt de noodklok. Sportclubs met sluiting 
bedreigd door extreem hoge energiekosten. Natuurlijk komt het kabinet met geld over de brug maar 
het laat zich aanzien dat dat nog even zal duren. In de tussentijd moet echter alles uit de kast worden 
gehaald om de deuren van sport open te houden. Dat geldt natuurlijk ook voor buurt- en 
dorpshuizen en schuttersverenigingen en de culturele sector. NOC/NSF doen dan ook een dringend 
beroep/ appel op gemeenten om voor de korte termijn de deuren van de sportverenigingen open te 
houden door bijvoorbeeld het instellen van een noodfonds. Daarvoor zal de fractie van het CDA dan 
ook pleiten. 
  



Clubs en buurthuizen geven aan de gestegen kosten te moeten doorberekenen maar dat het eigenlijk 
niet meer te betalen is. 
  
Natuurlijk zou het fijn zijn als het noodfonds er morgen is en als dat geregeld kan worden heel graag, 
hoe eerder hoe beter, maar wij begrijpen ook wel dat het tijd nodig heeft. Voorgesteld wordt een 
noodfonds van 500.000 uit de algemene reserve in te stellen en deze op te nemen in het 
begrotingsjaar 2023. 
  
Het is gewenst nog dit jaar een QuickScan uit te voeren en met steunverlening  onmiddellijk na 1 
januari te beginnen. 
  
Waarom 5 ton, welnu er zijn in de gemeente Zevenaar heel erg veel dorpshuizen, 
schuttersverenigingen en sport- en verenigingen, culturele instellingen etc. Mocht 5 ton teveel zijn 
dan vloeit niet te besteden bedrag terug in de algemene middelen als het te weinig is zal er 
gesproken moeten worden over bijplussen. 
  
In de MJB 2023 – 2026 wordt op pagina 46 gesproken over stijgende energielasten bij 
sportaccommodaties 150.000 euro. Overigens staat op blz. 84 punt 1 autonome ontwikkelingen 
Ataro 170.000 euro. Doorberekening daarvan brengt, gelet op het voorgaande, problemen voor de 
verenigingen met zich mee zoals bovenstaand geschetst. 
  
Om maar positief af te sluiten. De fractie van het CDA is blij dat het zwembad openblijft al maken we 
ons wel zorgen over de betaalbaarheid van de kaartjes en zwemlessen in ons waterrijke land. 
  
Zevenaar, 2 november 2022 
 
J. de Nooij, CDA Zevenaar 
 

 
Dit  amendement  is aangehouden  in de raadsvergadering van 2 november 2022.  

 
  


